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Dato: 14.10.2022 KL. 10.00 Sted: Stævnhøj 
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Referent: Trine Roy 

 

 
DAGSORDEN 

1. Rundvisning Stævnhøj 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Godkendelse af referat 
4. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Mette 
5. Ny fagchef v/Mette 
6. Ledelses- og medarbejdergrundlag v/Mette 
7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
8. Nyheder fra Danske Ældreråd v/Grethe 
9. Nyt fra Rådets medlemmer 
10. Danske Ældreråds ældrepolitisk konference d. 16. nov. i Odense 
11. Høringssvar vedr. SKIs udbud af diabetesprodukter 
12. Høringssvar vedr. §18 ansøgninger 
13. Årsmøde 20. januar 2023 v/Søren 
14. Samarbejde rådene imellem v/Flemming og Jytte 
15. Fællesspisning i uge 45 ? 
16. Senere indkomne sager 
17. Eventuelt 



2 

 

 

REFERAT 

1. Rundvisning Stævnhøj 
Eva (afgående leder) og Jannie (afdelingsleder) viste rundt på hele Stævnhøj. De ori- 
enterede om, at der er stor fokus på hjemliggørelse, samt at der har været stort fokus 
på en kulturændring blandt personalet på plejehjemmet. 

 
Plejehjemsråd er etableret på Stævnhøj – Pårørenderåd + 2 beboere. 

 
Søren stillede spørgsmål til, om Vikarkorpsets nedlæggelse har betydning for Stævn- 
høj? Det er ikke plejehjemmets vurdering, da de faktisk har fået fastansat 4 medarbej- 
dere fra korpset. 
Eva orienterede endvidere om, at Stævnhøj er et røgfrit plejehjem fra årsskiftet. Det 
er besluttet i deres TRIO og varslet med et halvt år. 

 
2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen er godkendt uden bemærkninger 
 

3. Godkendelse af referat 
Referatet er godkendt uden bemærkninger 

 
4. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Mette 

Dagsorden og relevante bilag eftersendes, når disse er tilgængelige 
OBS Senior- og Socialudvalgets møde udskudt til uge 43. 

 
Mette gennemgik nedenstående foreløbige punkter på dagsordenen: 

• 3. budgetopfølgning: Mette berettede om, at det ikke ser for godt ud, samt årsa- 
gerne til merforbrug og de stigende merudgifter. Meget tyder på, at kommunen 
kommer ud med et minus, hvilket kan betyde en overstigning af servicerammen. 

Søren spurgte, om det betyder, at udvalget starter 2023 i minus? 
Mette fortalte, at det endnu ikke er afklaret, men fortalte, hvad der arbejdes på. 
Fremadrettet er der rammestyring, da der er lavet retvisende budgetter. 

• Besøg af distriktsleder vedr. arbejdsglæde: Udvalget er interesseret i at høre, 
hvad der gøres i dagligdagen for at skabe arbejdsglæde i plejen. 

• Bydækkende helhedsplan: Handler om, hvordan vi får folk i arbejde, hvordan 
sikrer vi børnenes skolegang osv. 

• Samarbejdsaftale med lyd-avisen: Lyd-avisen får fremadrettet et fast bidrag (i år 
50.000 kr.), frem for §18 midler. 

 

• Tilsyn: bliver et fast orienteringspunkt frem for et selvstændigt dagsordenspunkt. 
Udvalget bliver orienteret om, at påbuddet på Stævnhøj er ophævet, samt at på- 
buddet desværre et fastholdt på Othello. Derudover er der varslet tilsyn på Hyby- 
hus. 
Brandtilsynet har været på Rosenlunden og efterspørger mere ryddelige gange. 
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• Status på plejehjemsråd: Plejehjemsråd er igangsat på Stævnhøj og Othello. 
De resterende plejehjem oplever en sparsom interesse for plejehjemsråd. 
Der stilles spørgsmålstegn ved,om vi er dygtige nok til at fortælle om, hvad pleje- 
hjemsrådene får indflydelse på. Derudover var der en kort drøftelse om Seniorrå- 
det burde være del af pårørenderåd. 

 

• Demensfællesskabet: orientering om, at puljemidler udløber, men fællesskabet 
og de dertilhørende tilbud fortsat drives videre. 

• Administrativ sag vedr. budgetforliget: opfølgning på budgetforliget og om det 
rent faktisk bliver effektueret. 
Budgetforliget gør midlerne til analyse af et nyt plejehjem til en del af en bredere 
analyse, der omhandler hvilke boligbehov Fredericia Kommunes borgere har. 

Flemming efterspørger et møde med Senior- og Socialudvalget efter deres næste 
udvalgsmøde. 

Jytte orienterede om, at Seniorrådet har et udvalg, der gerne deltager i udvalgs- 
møders punkter vedr. nyt plejehjem og seniorbofællesskaber. 

5. Ny fagchef v/Mette 

• Signe Lunn Walls er så småt startet, hun deltager i vores EDEN møde d. 18. okto- 
ber 2022. 

 
Signe deltager i Seniorrådsmøderne fra november, hvilket betyder, at Mette ikke 
længere deltager. 

 
6. Ledelses- og medarbejdergrundlag v/Mette 

• Grundlaget vedlagt som bilag til dagsordenen. 

• Søren spurgte om, hvordan kommunen sikrer, at den får alle ledere og medarbej- 
dere med sig. Mette fortalte, at der ved advokatgennemgangen blev foreslået, at 
kommunen fik et fælles udgangspunkt. Det blev til de tre nøglebegreber: 

o Vi gør det i Fællesskab, 
o Vi gør det for Fredericia og 

o Vi gør det Ordentligt. 

I praksis betyder det, at vi forsøger at arbejde meget mere helhedsorienteret på 
tværs af kommunen og på tværs af faglighed. 
Byrådet har ikke haft stor indflydelse på Ledelse- og medarbejdergrundlaget, men 
de er blevet præsenteret for det. 

 
Mette foreslår, at Seniorrådet inviterer Jesper Suhr borgerservice-chef på et kom- 
mende møde i forhold til Seniorrådets oplevelser af servicen. 

 

• Vision 2032 er ved at være færdigt skrevet, men afventer budgetforligsprocessen. 
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7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
 

• Senior Nyt: Deadline for kommende blad nærmer sig (onsdag d. 30. november). 
Vi har økonomi til det kommende blad. Søren gennemgik Senior Nyts regnskab. 
Søren påpeger, at vi skal sørge for at få reklameret for det kommende årsmøde i 
Senior Nyt. 
Birte spørger, om hun kan få flere eksemplarer til uddeling. Kort drøftelse om vi 
skal trykke flere blade. 

 
Aftalt at Flemming sender den digitale udgave af Senior Nyt til Byrådet. 
Trine sender linket til Seniorrådet, når det er offentliggjort på Facebookgruppen. 
Søren sender PDF af Senior Nyt til Seniorrådet, når den udgives. 

 

• Seniorrådets Facebook side: Der er 386 følgere pr. dags dato Gruppen har me- 
get varierende aktivitet. Her skal vi også sørge for at reklamere for årsmødet. 
Birte påpeger, at der er for mange indlæg fra udefra-stående. 

8. Nyheder fra Danske Ældreråd v/Grethe 

• Visitering: Grethe ønsker en dialog om, hvordan borgeren bliver inddraget i dialo- 
gen om visitationen. Borgerne bør i højere grad medinddrages. 

Der var ganske få nyheder fra Danske Ældreråd muligvis pga. det kommende Fol- 
ketingsvalg 

 
 

9. Nyt fra Rådets medlemmer 

• Flemming orienterede kort om, hvad der har rørt sig på det sidste. Mange af områ- 
derne har vi været nævnt under Mettes gennemgang. 

 

• Birte trækker sig fra aktivitetsudvalget og erstattes af Grethe. Aktivitetsudvalget 
vælger en ny tovholder ved først kommende lejlighed. 

• Flemming orienterede om Seniorrådets budget. 

• Evaluering af Sydtrafik mødet: det gik rigtig godt. 22 personer fik rejsekort. 
Budskabsfabrikken sendte annonce omkring brugermødet ud. Flemming viser, 
hvilke medier det er kommet ud på. 

 

• Budgetforlig 2023 – Flemming orienterede om, at Seniorrådet er blevet hørt. Der 
er ikke blevet rokket ved kerneopgaverne. 

 

• E-plejehjem: ”Hvad skal vi med al den velfærdsteknologi” – konference. Grethe 
berettede om konferencen og foreslår, at Seniorrådet holder øje med udviklingen 
vedr. E-plejehjem i Haderslev. E-plejehjem betyder, at beboerne bliver passet så 
digitalt som overhovedet muligt – ikke så stor fysisk kontakt, men langt mere digi- 
tal kontakt (som kan virke endnu mere nærværende). 

• Seniorfestival: Søren berettede om, at Kolding Kommunes Ældreråd har afholdt 
en Seniorfestival, som med stor succes havde samlet mange ældre mennesker. 
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Seniorrådet har tidligere testet konceptet (for omkring 8-10 år). Egenbetaling satte 
en stopper for arrangementet. 

 
10. Danske Ældreråds ældrepolitisk konference d. 16. nov. i Odense 

• Hvem deltager – Ønskes en mødeindkaldelse? 
Jytte, & Søren deltager i seminar 1: digitalisering. 
Flemming deltager i seminar 4: Selvbestemmelse, nærvær og omsorg. 
Grethe deltager i seminar 5: Rekruttering 

 
Birte og Aksel vender tilbage med Seminar. 
Trine spørger Finn, Olaf og Svend om de ønsker at deltage og i hvilke seminarer. 

 
 

11. Høringssvar vedr. SKIs udbud af diabetesprodukter 

• Høringsmateriale fremsendt d. 28. september 2022. 

• Flemming gennemgik høringssvaret, der er relativ begrænset og i grove træk roser 
udbuddet. Seniorrådet bakker op om svaret. 

12. Høringssvar vedr. §18 ansøgninger 

• Afsendt godkendt svar til Trine Wittenhoff d. 10.oktober 2022 

13. Årsmøde 20. januar 2023 v/Søren 

• Søren orienterede Mette om, at de har inviteret til ovennævnte årsmøde. Samt at 
de har inviteret Præst og tidligere borgmester – Flemming Kristensen. 

• Årsmødet arrangeres i synlighedsudvalget ved Flemming og Søren. 

• Seniorhuset IP Schmidt er med Birtes hjælp reserveret til dagen. 

Der var en kort drøftelse af om deltagermax på 120 personer kunne blive en udfor- 
dring, samt hvem der bør inviteres ”personligt”, ex. Byrådet, Udvalg, forvaltning mf. 

Presse: Elbobladet, Senior Nyt, Facebookgruppen, Danmark CTV – evt. Budskabs- 
fabrikken. 

14. Samarbejde rådene imellem v/Flemming og Jytte 

• Formænd og næstformænd for Handicaprådet, Udsatterådet, Folkerådet, Idrætsrå- 
det og Seniorrådet mødtes d. 16. september, for at drøfte eventuelle samarbejdspo- 
tentiale rådene imellem. 
Næste møde d. 17. november med tilgængelighed som overordnet tema, afholdes 
på IP Schmidt. 

 

• Trine sender referatet fra fællesrådsmødet ud, samt sætter punktet på dagsorden 
ved næste møde. 

• Lektier: Hvad betyder tilgængelighed for Seniorrådet? Hvor ser vi samarbejdsmulig- 
heder med de nævnte råd. Dette besvares i tilgængelighedsudvalget 

15. Fællesspisning i uge 45 ? 
Arrangeret af folkebevægelsen mod ensomhed 
https://danmarkspisersammen.dk/ 

https://danmarkspisersammen.dk/
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Seniorrådet betvivler, om der kommer ensomme, da vores erfaring siger, at der typisk 
skal mere til at få ensomme ud af busken. 

 
16. Senere indkomne sager 

Ingen til referat 
 

17. Eventuelt 

• Nærhospitalet: Mette orienterede om at den faglige ramme er udkommet, herun- 
der at et nærhospital ikke er et døgnhospital, dvs. der er ikke sengepladser. Fre- 
dericia, Middelfart og Vejen er interesseret i at søge i Sygehus Lillebælt regi. 
Fristen for at søge er marts 2023. 
Der er en fin tæt løbende dialog med kommune, region og politikere. 
Involveringsprocessen afventer en konkret ansøgning. 

 

• God efterårsferie 


